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Vänsterpartiet i Växjö kommun presenterar:

Vad hände i kommunfullmäktige 7/6? 

Vänsterpartiet 
satsar mest på 
skolan
Att skolfrågan skulle bli den mest 
ihärdigt debatterade under 
budgetfullmäktige var ingen 
överraskning, inte heller att 
Vänsterpartiet tog mycket 
utrymme i talarstolen och 
kom med skarpa förslag. 

- Det behövs ökade resurser 
i skolan, därför satsar vi också 
mest på skolan av samtliga partier 
härinne. Så inledde Maria Garmer (V)  
och fortsatte med att sätta fokus på 
landsbydgens skolor och frågan 
om likvärdighet.

- Centerpartiet talar sig 
varma för valfrihet samtidigt 
som de vurmar för friskolor, 
fortsatte Maria. 

- Ekvationen går inte ihop. När 
friskolor inte öppnar på landsbyg-
den samtidigt som ni i alliansen inte gör 
nödvändiga satsningar på landsbygden, 
då ökar ojämlikheten. Detta tillsammans 
med att elever på landsbygden inte erbjuds 

skolskjuts annat än till sin närmaste skola 
gör att valfriheten enbart blir fina ord utan 
faktisk innebörd.

Björn Kleinhenz är Vänsterpartiets repre-
sentant i utbildningsnämnden och fyllde i. 

- Det är helt uppenbart att det 
finns skillnader här i salen 
på hur vi ser på skolan.
Alliansen prioriterar skat-
tesänkningar och ökade 
överskottsmål trots att en 

femtedel av våra grundsko-
leelever inte är behöriga till 

gymnasiet. Det är fel priorite-
rat. 

Björn fortsatte med att komma med en 
rad skarpa förslag på vad extra re-

surser till förskolan och skolan 
skulle kunna användas till. 

Fortbildning av personal; 
ökad bemanning och fler be-

höriga lärare på landsbygden 
och skolor med extra behov; 

sänkta avgifter till kulturskolan; 
ökade öppettider på kommunens 

fritidsgårdar; satsningar på förskole- och 
skolbibliotek; utökad elevhälsa. Listan 
fortsatte. 

BUDGET-SPECIAL!



Ökade resurser för 
en aktiv fritid
Av debatten om partiernas budgetsats-
ningar på kultur och fritid kan konsta-
teras att samstämmigheten var förhål-
landevis stor på flera punkter. Alla var 
överens om vikten av omstartspengar 
till föreningslivet, satsning på Evedals- 
och Ringsbergsområdena, ett förbättrat 
friluftsliv, ny simhall under kommande 
mandatperiod och till och med Vänster-
partiets återkommande tanke kring en 
fritidsbank. 

- Dock inte helt  i kommunal regi, men-
ade kultur-och fritidsnämndens ordföran-
de Jon Malmqvist (KD) som dessutom 
lovordade Vänsterpartiets nu genomförda 
förslag om stipendier till utövande konst-
närer på grund av pandemin.

- Vi skiljer oss dock på några punkter, sa 
Björn Kleinhenz (V). 

- Vänsterpartiet vill halvera avgiften till 
kulturskolan, öka öppettiderna på fritids-
gårdarna, satsa mer på filialbiblioteken och 
se en skarp konsthall. Vi satsar tolv miljo-
ner mot era fem, konstaterade Björn.

Skillnad i satsningar 
och kvalitet
Det skiljde åtskilliga miljoner mellan 
partiernas pengar till äldreomsorg och 
till funktionshindrades stöd. Alliansen 
(M+C+L+KD) och SD låg lågt, S+V+MP 
hade större anslag. Alliansen vann ju och 

det betyder att tillskottet endast är så 
stort att det med nöd och näppe täcker 
kostnadsökningar p.g.a. hyresökningar 
och befolkningsökning. 

- Det är ingen naturlag att de som arbetar 
i kvinnodominerade yrken ska ha sämre 
villkor, sa Carin Högstedt (V) om delade 
turer i omsorgen. Det har gått att förbätt-
ra kontinuiteten i hemtjänsten, vilket de 
Blågröna ansåg orealistiskt när Vänster-
partiet motionerade om det. Men de änd-
rade sig och stolt personal kan nu berätta 
om framgångarna med kontinuiteten, bra 
för personalen, bra för omsorgstagarna.

Debatten rörde 
rekrytering, behov 
av ökad grund-
bemanning, 
trygghet, höga 
trösklar till plats 
på särskilt boende, 
som uppenbarligen 
alliansen försvarar och 
S+V+MP vill sänka. Vänsterpartiets bud-
get innehöll också återgång till avgiftsfria 
enkla hjälpmedel, så att säkerheten för 
äldre inte avgörs av den enskildes plån-
bok.

Ökade resurser för 
en starkare välfärd
I den delen av budgetdebatten som be-
handlade ekonomi, personal och hållbarhet 
var skillnaderna mellan partierna tydliga. 
Alliansen ville sänka skatten med 30 öre, vil-
ket ger en skattesänkning på 90kr i månaden 
om man har en månadslön på 30 000 kr. En 



skattesänkning som skulle ge Växjö kommun 
70 miljoner mindre till välfärden varje år.

Alliansen och Sverigedemokraterna ville höja 
överskottsmålet till 1,5 % vilket innebär att 
ca 30 miljoner mer varje år inte kan använ-
das till välfärden utan måste läggas undan på 
banken. 

Detta görs samtidigt som omsorgen behö-
ver stora förstärkningar och ojämlikheten 
i kommunens skolor ökar. Feltänkt menar 
Vänsterpartiet som istället ville sänka över-
skottsmålet, självfallet för att få mer resurser 
till välfärden.

Vänsterpartiet var det enda partiet som inte 
tog ut pengar från bostadsbolaget och dess 
hyresgäster (förutom 18 miljoner från försälj-
ning av bostadsbolagets kontor, reds anm.).

Tenje tror inte på 
flygplatsens egen 
förmåga
En av de mer underhållande ordväxling-
arna ägde rum mellan Anna Tenje (M) 
och Johnny Werlöv (V) när ägartillskott 
till Småland Airport diskuterades. 

Vänsterpartiet vill avsluta det kommunala 
stödet till flygplats och Johnny menade 
att en flygplats ska kunna bära sina egna 
kostnader, en flygplats tillhör inte kom-
munal kärnverksamhet. 

Tenje menade att näringslivet kräver en 
flygplats och att det behövs för krisbered-
skap. 

- Näringslivet är inte intresserade av flyg 
utan är i framkant med digitala arbetssätt 
och omställning, replikerade Johnny. Och 
krisberedskap är en fråga för MSB och 
inte Växjö kommun. 

- Om det i framtiden går att flyga kli-
matsmart så löser ju marknaden det, 
avslutade Johnny. Det är lustigt 
att höra en moderat som inte tror på 
marknadens principer. 

Det är lustigt att 
höra en moderat 
som inte tror på 
marknadens 
principer. 

”
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Jämställdhet och 
jämlikhet i fokus när 
näringsliv och arbets-
marknad debatterades
Ett viktigt och strategiskt område i budge-
ten är hur vi ska skapa förutsättningar för 
ett växande näringsliv och en fungerande 
arbetsmarknad. 
Elisabet Flen-
nemo (V) 
lyfte fram 
flera områ-
den som är 
angelägna 
att satsa på 
för att öka 
jämställdheten i 
samhället. 

Ett sådant område är hur vi får in 
utrikesfödda kvinnor i arbetslivet.
Människor med någon typ av funktions-
nedsättning behöver komma in i arbetsli-
vet för att stärka sin självständighet. 

Vidare betonade Elisabet att vuxenutbild-
ningen ska återgå till kommunal regi samt att 
socialtjänsten måste vara ett stabilt skyddsnät 
för människor som drabbas av ekonomiska 
svårigheter, detta som en följd av att a-kassan 
och sjukförsäkringen har utarmats. 

Avslutningsvis i den här debatten po-
ängterade Elisabet att Vänsterpartiet vill 
se en sommarskola för alla unga från 
åk 9 till det år de påbörjar årskurs 3 på 
gymnasiet.

Bra bostäder till 
rimligt pris
En egen bostad är kanske den allra 
största tryggheten och i en hållbar kom-
mun finns bostäder för alla, så inledde 
Maria Garmer (V) debatten om hur vi 
bygger en trygg och hållbar kommun. 

- Vi måste prioritera att pressa ner pri-
serna på hyresrätter och det måste vara 
ett tydligt mål, frågan är om Alliansen 
vill? 

- Vi ska inte sälja ut våra hyresrätter 
och bostadsbolagen ska inte krävas på 
ohållbara utdelningar. Det man får i ena 
änden kommer att kosta i den andra, i 
form av tomma lägenheter för att folk 
inte har råd, sämre ekonomi för våra 
invånare och trångboddhet, fortsatte 
Maria. 

- Hur ska ni se till att det blir lägre hy-
ror då?, undrade René Jaramillo (M). 

- Man kan börja med att vara kreativ 
och testa nya arbetssätt, Vänsterpartiet 
föreslog till exempel nyligen att kom-
munen skulle testa andra hyresmodeller 
som lett till lägre hyror i flera andra 
kommuner, ett förslag som tyvärr rösta-
des ner av de styrande, svarade Maria.


